

# 水土保持學報

## Journal of Soil and Water Conservation

第 三十九 卷 第一期  
中華民國九十六年三月

Vol.39  
MARCH  
No.1  
2007

### 目 錄

### Content

生物整合指數之建立與應用—以頭汴坑溪集水區為例.....	林信輝、蔡志偉、李明儒	1
Establishment and Application of Index of Biotic Integrity — A Case Study in Tou-Bian-Keng Creek Watershed.....	Shin-Hwei Lin , Chih-Wei Tsai , Ming-Ju Lee	
花蓮七星潭海岸防風林功效之探討.....	黃隆明、賴振墉、陳財輝	15
Effectiveness of Coastal Windbreaks at Chi-Shing Lake, Hualien.....		
.....Long-Ming Huang , Zhen-Yong Lai , Tsai-Huei Chen		
不連續變形分析法於礫石型土石流之應用.....	蕭沛佳、顧承宇、謝平城	29
Modeling of Granular Debris Flow Using Discontinuous Deformation Analysis.....		
.....Pei-Jia Hsiao , Cheng-Yu Ku , Ping-Cheng Hsieh		
水波和水流作用於多層土壤分布之動力分析.....	謝平城、陽山慶	49
Dynamic Analysis of Multi-layer Soils under the Effect of Water Waves and Flow.....		
.....Ping-Cheng Hsieh , Shan-Ching Yang		
崩塌地地形量測精度對土方估算影響之研究.....	吳宗江、馮正一、陳文福	63
A Study on Precision of Topography Measurement for Landslides and its Influence on Volume Estimation.....	Tsung-Chiang Wu , Zheng-Yi Feng , Wen-Fu Chen	
茶園不同水土保持處理下土壤水分特性曲線之研究.....	林俐玲、杜怡德、涂展臺、蔡義誌	73
A Study of Soil Water Characteristic Curves on Tea Plantations under Different Soil Conservation Practices.....	Li-Ling Lin , Yi-Te Tu , Chan-Tai Tu , Yi-Zhih Tsai	
FLO-2D 與 HEC-GeoRAS 應用於敏督利颱風造成南湖溪淹水之模擬.....		87
.....湯嘉芸、謝平城、林俐玲		
Application of FLO-2D and HEC-GeoRAS to the Simulation of Na-Hu Creek Flooding by Typhoon Mindulle.....	Chia-Yun Tang, Ping-Cheng Hsieh, Li-Ling Lin	
台灣中部明潭水庫集水區坡地崩塌治理對策之研究.....	林志玄、李錦浚	97
Treatment Measures for Landslides in the Ming-Tan Reservoir Watershed, Nantou County.....	Jh-Siyuan Ling , Chin-chun Lee	
混凝土梳子壩攔阻功效之研究.....	黃育珍、李錦浚、李元智	111
A Study of Trapping Efficiency in Concrete Silt Sabo Dam.....		
.....Yu-Chen Huang , Ching-Chun Lee , Yuan-Chi Lee		